
      
   LOKALNA STUDIJA LOKACIJE „SITNICA–KAT.PARC.  4107/11, 4107/12 I 

4107/13  SVE  K.O. KRUŠEVICE“, 
 
 
 

Obrađivač LSL „Sitnica –kat. parcele 4107/11, 4107/12 i 4107/13 sve K.O. Kruševice“:  
                                                                 ,,Biroa za urbanizam i projektovanje Herceg Novi’’ 
Obrađivač Izvještaja o strateškoj procjeni uticaja na životnu sredinu:  
                                                                  ,,Ekoboka Projekt’’ D.O.O iz Herceg Novog 

 
 
UČEŠĆE ZAINTERESOVANIH ORGANA I ORGANIZACIJA U POSTUPKU 
STRATEŠKE PROCJENE UTICAJA NA ŽIVOTNU SREDINU 
 
 
  Shodno članu 17 Zakona o strateškoj procjeni uticaja na životnu sredinu („Sl. list RCG“, 
br.80/05,73/10 I 59/11) Izvještaj o strateškoj procjeni uticaja na životnu sredinu za LSL 
„Sitnica –kat. parcele 4107/11, 4107/12 i 4107/13 sve K.O. Kruševice“najprije je dostavljen na 
mišljenje zainteresovanim organima i organizacijama. Svoja mišljenja su dostavli :  

 SEKRETARIJAT ZA STAMBENO-KOMUNALNE POSLOVE I ZAŠTITU ŽIVOTNE 
SREDINE br. 02-4-353-69/2013 od 18.12.2013.godine; 

 Sekretarijat za stambeno-komunalne poslove i zaštitu životne sredine je u svom mišljenju 
iznijeo određena zapažanja, primjedbe i komentare na predmetni dokument. 
 Pošto ostali zainteresovani organi nisu dostavili svoje mišljenje na predmetni Izvještaj, 
shodno odredbama Zakona smatra se da nisu imali primjedaba na isti. 
     
 
 
 
                                           I Z V J E Š T A J  I  Z A P I S N I K  

SA JAVNE RASPRAVE 
 

o Nacrtu Lokalne studije lokacije „Sitnica –kat. parcele 4107/11, 4107/12 i 4107/13 sve K.O. 
Kruševice“, Opština Herceg Novi i o Izvještaju o strateškoj procjeni uticaj na životnu sredinu 
za isti planski dokument  (  14.04.-30.05.2014. godine) 
  
          U cilju tumačenja planskog rješenja javni uvid u nacrte pomenutih dokumenata bio je 
omogućen svim građanima i pravnim licima u periodu od 14. aprila do 30 maja 2014.godine, 
svakog radnog dana od 09.00 do 11.00 časova u prostorijama Sekretarijata za prostorno planiranje i 
izgradnju Opštine Herceg Novi, i svim radnim danima u prostorijama MZ Kruševice. U istom 
periodu mogle su se dostavljati pismene primjedbe i sugestije u vezi nacrta planskog rješenja za ovu 
lokaciju.  
 
 U prostorijama MZ Kruševice održana je prva Javna diskusija 10.05.2014.god. sa početkom 
u 17.00časova o čemu je sačinjen zapisnik br. 02-3-351-219/2012 -2/5 od 12. 05.2014.god,  koji je 
sastavni dio i ovog izvještaja  i koji je dat u prilogu. 
 
 Nakon što je javna rasprava produžena druga Javna diskusija održana je 26 maja 
2014.godine sa početkom u 16.00 časova u Maloj Sali Opštine Herceg Novi. 
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Javnoj diskusiji su prisustvovali : 
 

- Ispred Sekretarijata za prostorno planiranje i izgradnju: 
• Samostalni savjetnik, Olga Stanišić dipl.ing.arh. 
 

- Ispred obrađivača plana ,,Biroa za urbanizam i projektovanje Herceg Novi’’: 
• Olivera Komar, dipl.ing.arh. (planer) 
 

-     Ispred obrađivača strateške procjene uticaja ,,Ekoboka Projekt’’ D.O.O.:  
• Mr.Olivera Doklestić dipl. ing. građ. 

           
Osim predstavnika Sekretarijata i obrađivača plana, raspravi je prisustvovao manji broj 

zainteresovanih građana i sekretar MZ Kruševice Ana Kosić. 
Javnu diskusiju je otvorila je  samostalni savjetnik Olga Stanišić, pozdravila je prisutne, 

upoznao ih sa procedurom izrade plana nakon čega je riječ preuzela planer  Olivera Komar  i 
prezentovala plansko rješenje. 

Planer Olivera Komar upoznala je prisutne da je izvještajem o izvršenoj prethodnoj 
prospekciji tehničko-građevinskog kamena na lokalitetu’’Sitnica’’ i izvještajem o ispitivanju fizičko 
–mehaničkih karakteristika uzoraka prirodnog kamena, predmetna lokacija ocjenjena kao veoma 
povoljna za ovu djelatnost. Pored toga, lokacija se nalazi u blizini saobraćajnice,  nema naseljenih 
objekata u neposrednom okruženju, a istovremeno je lokacija vizuelno zaklonjena sa dva brežuljka i 
tako nesaglediva sa saobraćajnice.Naglasila je da posebnu pažnju treba posvetiti zaštiti životne 
sredine kako u fazi planiranja tako i u fazi izgradnje i korišćrnja ovog prostora. Upoznala je prisutne 
da zahvat plana iznosi 14041,24m2 te da se lokaciji prilazi makadamskim putem u dužini 120m sa 
puta Hercegnovi-Trebinje.Naglasila je da je lokacija organizovana prema svim tehnološkim 
procesima koji su neophodni za obavljanje djelatnosti kamenoloma a što je definisano prema 
urađenom idejnom projektu i šemi rasporeda mašina i objekata unutar lokacije. Istakla je da na 
lokaciji nema vode te da je neophodno dovesti za  ljudske i tehničke potrebe.Dalje je naglasila da je 
lokacija na takvoj poziciji da ne remeti i ne ugrožava objekte  i da ih u neposrednoj okolini nema, te 
da bi se zaštitila okolina od štetnih emisija planirano je da se uradi zaštitni zeleni pojas oko cijele 
lokacije i zaštitni pojas oko prilazne saobraćajnice kao i zelenilo unutar lokacije oko objekata koji 
se nalaze na parceli. 

 
Uslijedila su pitanja prisutnih: 
Bogdan Tomašević  je istakao da se on dobro upoznao sa elaboratom planske dokumentacije 

, te da je urađen temeljito ali takođe konstatuje da su neki podaci dati  pogrešno, napr.  podaci o 
broju stanovnika. Naglasio je da se ljudu vraćaju na ove prostore i da u okolini postoje pašnjaci i 
kuće.  U planu se navodi da nema objekata na 1,5-2 km što tvredi da nije tačno te da je prema 
njegovom mišljenju od nejbližeg objekta kamenolom udaljen manje od 500 m . Tu stanuje porodica 
Radović koja se bavi stočarstvom, i još par porodica, kaže on.Dalje smatra  da je jako bitan zaštitni 
pojas oko lokacije a naročito prema ovim imanjima. On navodi i da se u neposrednoj blizini nalazi 
trafo stanica i da treba voditi računa o kapacitetima te trafo stanice da nakon aktiviranja pogona u 
kamenolomu stanovnici iz okruženja ne bi ostali bez struje. 

Planer Olivera Komar naglasila je da je planom predviđena još jedna trafo stanica. 
Bogdan Tomašević dalje naglašava da treba voditi računao zaštitnom pojasu i ekološkom 

pristupu problematici i zbog regionalnog parka Orjen.On kaže da on ima pozitivan stav prema 
ovom planu ali da treba voditi računa o intersima Mjesne zajednice . 

Sekretar MZ Kruševice Ana Kosić istakla je da je investitor ,,Bekokommerc’’D.O.O. već 
učestvovao u nekolicini akcija pomoći mjesnoj zajednici Kruševice te da je već izrazio spremnost 
za saradnju sa Mjesnom zajednicom 

Bogdan Tomašević ponovo ističe svoje pozitivno mišljenje da se planiraju poslovni sadržaji  
te da se pri tome zaštite interesi Mjesne zajednice i da se preduzmu sve mjere zaštite okruženja. 

 



 3

Riječ je preuzela ispred obrađivača strateške procjene uticaja za isti planski dokument 
,,Ekoboka Projekt’’ D.O.O. Mr.Olivera Doklestić dipl. ing. građ. Ona je izložila Izvještaj o 
strateškoj procjeni uticaja na životnu sredinu. S obzirom da joj je problematika kamenoloma 
poznata, ona je ukazala na značaj mehanizama koji ublažavaju posledice.Navela je da da predmetna 
lokacija nije unutar Regionalnog parka Orjen, takođe da lokacija nema kontakta ni sa urbanim 
tkivom . Na primjedbu Bogdana Tomaševića da su podaci o broju stanovnika i udaljenosti objekata 
u okruženju netačni , navela je da se ona rukovodila kartama te da je moguće da je došlo do greške. 
U svakom slučaju da je te podatke neophodno provjeriti i po potrebi korigvoati . Što se tiče same 
procedure Olivera Doklestić navodi da nakon usvajanja planskog dokumenta do dobijanja 
građevinske dozvole investitor mora da uđe u složenu proceduru, da je uz glavni projekat 
neophodno uraditi Elaborat procjene uticaja na životnu sredinu koji ulazi u proceduru za koju je 
nadležan Sekretarijat za stambenokomunalne poslove i zaštitu životne sredine, te da se tim 
elaboratom propisuju precizne mjere zaštite, dok su ovdje  u izvještaju o Strateškoj procjeni utocaja 
na životnu sredinu date smjernice i uputstva šta i kako da se štiti od devastacije. Ukazala je na 
moguće oblike devastacije i negativne posledice ali da je potrebno preduzeti sve mjere zaštite , a u 
te mjere spadaju i elaborati koji se rade, a sve u cilju da  ne dođe do nepoželjnih i štetnih situacija. 
U tom smislu je ukazala i  na značaj monitoringa koji će se sprovoditi kada kamenolom počne sa 
radom, te na značaj rada inspekcijskih službi koje treba da sprovode ovaj monitoring. 

 
B.Tomašević je rekao da mu je poznato da je za pokretanje kamenoloma potreban veliki 

broj dozvola. Takođe je postavio pitanje gdje je u planu predviđen magacin eksploziva.  
Olivera Doklestić odgovorila je da nije planirano da se eksploziv čuva u okviru kamenoloma 

te da nema magacina. 
Samostalni savjetnik Olga Stanišić ukazala je da Ministarstvo održivog razvoja i turizma 

kojem sekretarijat šalje Nacrt plana na mišljenje, dalje šalje plan na mišljenje Direktoratu za 
vanredne situacije pri Ministarstvu unutrašnjih poslova  po čijim je primjedbama potrebno postupiti.   

  Olivera Doklestić još jednom je istakla da Izvještaj o strateškoj procjeni uticaja na zaštitu 
životne sredine za LSL Sitnica za kat parc. Br. 4107/11, 4107/12 i 4107/13 K.O. Kruševice 
ispunjava zakonsku formu, te da se sadržajem elaborata ukjazuje na mjere od kojih nema 
odstupanja. U svakom slučaju dobro je što su na ovoj diskusiji postavljena pitanja koja će dodatno 
biti razmotrena a elaborat ukoliko je potrebno dopunjen.Ona još navodi da će se u kamenolomu 
koristiti kišnica i da će dodatno voda biti dopremana te da se neće koristiti izvori. 
 Sekretar MZ Kruševice Ana Kosić  još jednom izlaže stav Mjesne zajednice da podrži ovaj 
plan te da ide u dalju proceduru. Što se tiče rada kamenoloma nakon što se on pokrene podržava 
značaj monitoringa i da se ukoliko bude nepravilnosti , ukaže na to. Takođe ona naglašava da je 
Pero Radović čije je domaćinstvo najbliže lokaciji kamenolama bio na prethodnoj javnoj diskusiji 
koja je održana u MZ Kruševice, te da nije imao primjedbi. 

Bogdan Tomašević još jednom ukazuje na to koliko je značajno da se napravi zaštitni pojas 
oko kamenoloma.  

 
Nakon izlaganja Bogdana Tomaševića više nije bilo pitanja  koja se odnose na predmetni 

nacrt. 
Samostalni savjetnik Olga Staniši o Nacrtu Lokalne studije lokacije „Sitnica –kat. parcele 

4107/11, 4107/12 i 4107/13 sve K.O. Kruševice“, Opština Herceg Novi i o Izvještaju o strateškoj 
procjeni uticaj na životnu sredinu za isti planski dokument i pismenim putem. 
Diskusija je zaključena oko 17.00 časova. 
 
   U toku javne rasprave o  Nacrtu Lokalne studije lokacije „Sitnica –kat. parcele 4107/11, 
4107/12 i 4107/13 sve K.O. Kruševice“, Opština Herceg Novi i o Izvještaju o strateškoj procjeni 
uticaj na životnu sredinu za isti planski dokument  ( 14.04.-30.05.2014. godine) o predmetnom 
Nacrtu naknadno je pristiglo Mišljenje Direktorata za vanredne situacije pri Ministarstvu 
unutrašnjih poslova Crne Gore br. 04-UP I-228/14-528/2. po kojem je obrađivač obavezan 
postupiti. 
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U toku Javne rasprave  nije dostavljena niti jedna pismena primjedba na predmetni Nacrt i 
Izvještaj o  strateškoj procjeni uticaj na životnu sredinu za isti planski dokument. 

 
 Herceg Novi, 10.06.2014. godine                                                                               
                                                                                                 IZVJEŠTAJ I ZAPISNIK SAČINILA 
 
                                                                                                              Olga Stanišić d.i.a. 
 




